

АННОТАЦИЯ

Социальный феномен дружбы: социологический анализ: аннотация к дипломной работе / Кичатая Анастасия Александровна; Факультет философии и социальных наук; Кафедра социологии; научн. рук. С. Н. Бурова.

Цель дипломной работы: Произвести социологический анализ социального феномена дружбы. *Задачи дипломной работы:* 1. Выполнить функциональный анализ дружеской коммуникации; 2. Изучить дружбу как социальный институт; 3. Применить гендерную методологию анализа дружбы; 4. Произвести анализ гендеризованной дружбы; 5. Выявить возрастные особенности дружбы; 6. Определить дружбу с системе социальных ценностей через анализ глубинных нарративных интервью.

Одними из важнейших социальных функций дружбы выступают функция эмоциональной поддержки, взаимопомощи, а также социализационная функция; к анализу дружеской коммуникации применим гендерный подход; мужская и женская дружба отличаются рядом характерных черт.

Дружба; социальный институт; функции дружбы; социальные стереотипы; гендерная дружба; возрастные особенности дружбы.

ANNOTATION

Social phenomenon of friendship: a sociological analysis: an abstract to the thesis work / Kichataya Anastasia Alexandrovna; Faculty of Philosophy and Social Sciences; Department of Sociology; Scientific. Hands. S. N. Burov.

The purpose of the thesis: To make a sociological analysis of the social phenomenon of friendship. The tasks of the thesis: 1. Carry out a functional analysis of friendly communication; 2. Study friendship as a social institution; 3. Apply the gender analysis methodology of friendship; 4. Analyze the gendered friendship; 5. Identify the age specific features of friendship; 6. Identify friendship with the system of social values through analysis of deep-seated interviews.

One of the most important social functions of friendship is the function of emotional support, mutual assistance, and socialization function; To the analysis of friendly communication we apply the gender approach; Male and female friendship is characterized by a number of characteristic features.

Friendship; Social institution; Functions of friendship; Social stereotypes; Gendered friendship; Age features of friendship.